
Protokół Nr XI/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 28 października 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XI/119/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
                             i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016.
2. XI/120/2015 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami
                            pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
                            publicznego na 2016 rok.
3. XI/121/2015 w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”. 
4. XI/122/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
5. XI/123/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. XI/124/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz 
                            z dnia 24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali
                            wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz. 
7. XI/125/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej
                            w Raciborzu przy ulicy Warszawskiej.
8. XI/126/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż własności nieruchomości gruntowej
                            położonej w Raciborzu przy ulicy Babickiej.
9. XI/127/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych,
                            położonych w Raciborzu w obrębie ulic Dolnej i Górnej. 
10. XI/128/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                            prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej położonej 
                            w Raciborzu przy ulicy 1-go Maja.
11. XI/129/2015 w sprawie wyboru ławników. 
12. XI/130/2015 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy
                            Społecznej w Raciborzu.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
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 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 18, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o zmiany w planowanym porządku obrad zał. Nr 2: 
 wnioski Prezydenta Miasta o wycofanie następujących projektów uchwał:

1) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Raciborzu 
przy ulicy Jana Pawła II.

2) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości położonych w 
Raciborzu przy ulicy 1-go Maja. 

 wnioski Prezydenta Miasta o włączenie do porządku obrad następujących projektów uchwał – 
zał. 3:
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej – do pkt. 7

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Raciborzu. 
2) Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych.

 Radny Piotr Klima zaproponował aby Rada Miasta na początku sesji zajęła się sprawą 
wiatraków, które mają zostać postawione w okolicznych miejscowościach.

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że zgodnie z przyjętym zasadami Rada będzie mogła tym 
tematem zająć się przed punktem Interpelacja, zapytania i wnioski. Następnie poddał pod 
głosowanie zmieniony porządek obrad. 

Rada przy 18 głosujących radnych, 9 głosami za, 1 przeciwnym i 8 wstrzymującymi się 
przyjęła następujący porządek obrad.
 
1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad – dokonane. 
2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016.
5. Program współpracy Miasta Racibórz z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok.
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+” .
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 

września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu Gminy Miasta Racibórz. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Warszawskiej.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż własności nieruchomości gruntowej 
położonej w Raciborzu przy ulicy Babickiej.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych, położonych 
w Raciborzu w obrębie ulic Dolnej i Górnej. 
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12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy 1-go 
Maja.

13. Uchwała w sprawie wyboru ławników.
14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Raciborzu.
15. Analiza sprawy wiatraków, które mają zostać postawione w okolicznych miejscowościach.
16. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych. 
17. Interpelacje, zapytania i wnioski.
18. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz. 

 Radny Michał Woś przekazał, że mailowo zgłosił dwie drobne uwagi.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zostały one uwzględnione i poprawione.
 Radny Piotr Klima poprosił aby radni otrzymywali protokół  trochę szybciej.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że Biuro Rady Miasta będzie szybciej rozsyłało 

protokoły z sesji. Następnie poddał przedmiotowy protokół pod głosowanie.
Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła Protokół Nr X/15 z sesji Rady 
Miasta Racibórz z dnia 30 września 2015 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi -   zał. Nr 5 do protokołu. Następnie przekazał, że
miasto Racibórz objęło udziały w następujących spółkach: 160 udziałów o łącznej wartości 
80.000 zł w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o., oraz aport rzeczowy w postaci 
budowy sieci kanalizacji sanitarnej: 1509 udziałów w wartości 754.500 zł. 

Ad 4. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, radni otrzymali pisemną informację o zmianach jakie 
zawiera nowy program na rok 2016 w stosunku do roku 2015 – zał. Nr 6. Następnie z uwagi na 
pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową 
uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/119/2015 stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 5. Program współpracy Miasta Racibórz z organizacjami pozarządowymi i innymi
          podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.
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 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Woś przekazał, że na komisji zgłosił  uwagę co do potrzeby uwzględnienia w 
programie  zapisu o powoływaniu przez Prezydenta Miasta w skład komisji konkursowych 
również przedstawiciela Rady Miasta. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że teoretycznie nie ma przeszkód aby w skład 
komisji powoływał też radnych.

 Radny Piotr Klima przekazał, że już na komisji pytał o szczegółowe informacje na temat ilości 
tych organizacji oraz ich statusu prawnego. Dalej uznał, że miasto powinno po pierwsze 
posiadać takie informacje, a po drugie zainteresowani radni powinni mieć możliwość spotkania 
się z przedstawicielami tych organizacji. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że samorząd realizuje to zadanie na tyle, na ile 
posiada delegację prawną oraz na tyle, na ile te organizacje udzielają miastu informacji. Dodał, 
że ściślejsza współpraca odbywa się z tymi organizacjami, które ubiegają się o środki programu.
Dalej przekazał, że w corocznym sprawozdaniu ze współpracy z tymi organizacjami 
publikowane są wykazy realizowanych programów, łącznie z przyznanymi kwotami wsparcia. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska omówiła propozycji uzupełnienia zapisów programu, która 
została rozdana radnym – zał. Nr 8, a która odnosi się do § 17 programu dotyczącego 
współpracy finansowej oraz tzw. klauzuli społecznych.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że trudno teraz do tego się odnieść. Wskazał 
jednocześnie, że program zawsze można jeszcze poprawić np. na następnej sesji. Dodał, że 
klauzule społeczne nie są niczym odkrywczym, a na ich stosowanie pozwala prawo zamówień 
publicznych. Wskazał, że nawet stosowany w urzędzie regulamin zamówień publicznych nie 
może wykluczać klauzul społecznych. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że w innych miastach takie zapisy funkcjonują również
w programach.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto dokonuje zakupu tego typu usług oraz 
stosuje klauzule społeczne i nie trzeba tego zapisywać w programie. Następnie zaproponował 
aby program przyjąć w wersji zaproponowanego projektu, a przedmiotowe propozycje 
skonsultować na spokojne, a jak będzie taka potrzeba to przyjąć na sesji listopadowej. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przyjęła takie rozwiązanie.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.     
Rada przy 23 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/120/2015 stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+” .

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk w formie ustnej autopoprawki przedstawił nową treść § 3 ust. 
2 programu, który otrzymał następującą treść: ”2. Ulgi, o których mowa w ust. 1 mogą 
dotyczyć dóbr i usług”. 
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 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową  uchwałę wraz z jej autopoprawką.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej 
autopoprawką. Uchwała Nr XI/121/2015 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie
          zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką. 

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z 
jej autopoprawką – zał. Nr 11 i 12.

Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr XI/122/2015 stanowi zał. Nr 13 do 
protokołu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/123/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
          24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
         mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest to jedna z uchwał, która wychodzi 
naprzeciw osobom młodym, gdyż rozluźnia zasady przydziału mieszkań i jest zachętą do 
składania przez młode osoby wniosków. 

 Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do zapisu § 14 ust. 1 poprosił o dookreślenie osoby 
posiadającej wysokie kwalifikacje zawodowe.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie sposób tego określić w zamkniętym 
katalogu. Dodał, że jest to zawsze kwestia oceny ale też i kontroli. Wskazał, że obecnie wyższe 
wykształcenie stało się pewnym normatywem, nie mniej uznał, że nie powinno wpisywać 
zamkniętych katalogów.

  Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że to podmiot będzie wnioskował ale i 
wykazywał te niezbędne dla pracodawcy wysokie kwalifikacje. 

  Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wniosek pracodawcy będzie oczywiście 
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sprawdzany pod kątem czy spełnia on wymóg wysokich kwalifikacji zawodowych. 
 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że intencją zmian była potrzeba zatrzymania w mieście 

studentów kończących uczelnię.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wskazała, że taki zapis jest wpisany w uchwałę w 

kolejnym punkcie.  
 Radny Michał Fita uznał, że ograniczenie do 35 lat jest niepotrzebnym ograniczeniem.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że wymóg wysokich kwalifikacji dotyczy m.in. osób

sprowadzanych spoza miasta i nie odnosi się do absolwentów szkół wyższych, przy których 
wpisano to ograniczenie wiekowe. Dodał, że ważnym warunkiem w ubieganiu się o mieszkanie 
jest wykazanie zamieszkiwania w Raciborzu.

 Radny Zbigniew Sokolik wskazał na potrzebę weryfikowania tych wniosków w szerszym 
gronie, np. poprzez komisje Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że jest to rola organu wykonawczego gminy, bo tak 
stanowi ustawa. Dodał, że w gestii organu wykonawczego jest też powołanie specjalnej komisji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.     

Rada przy 23 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/124/2015 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.
         

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej 
          w Raciborzu przy ulicy Warszawskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.     

Rada przy 23 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/125/2015 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.
         

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż własności nieruchomości gruntowej
          położonej w Raciborzu przy ulicy Babickiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.     

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/126/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych,
            położonych w Raciborzu w obrębie ulic Dolnej i Górnej. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.Dodał, że jedyna uwaga dotyczyła możliwości zabezpieczenie 
sprzedaży tak aby do jednej osoby trafiła tylko jedna działka.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest tu pewne niebezpieczeństwo. Dodał jednak, 
że trudno było w tej uchwale sprzedaż zapisać to w formie przetargu ograniczonego. Niemniej 
w już w zarządzeniu zaproponuje wprowadzenie pewnych ograniczeń.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że w projekcie zarządzenia zapisano, że 
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jest to przetarg nieograniczony, niemniej w zasadach sprzedaży określono, że wyłoniony w 
przetargu nabywca jednej działki nie może brać udziału w kolejnych licytacjach. Dalej 
wskazała, że nabywca zostanie również zobowiązany do rozpoczęcia budowy domu w 
przeciągu dwóch lat oraz zakończenia w trzech kolejnych latach. Niezachowanie terminów 
zostanie usankcjonowane karami umownymi.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy takie samo ograniczenie w zakresie terminów 
zabudowy dotyczyło działek przy ul. Koszalińskiej i co się dzieje gdy ktoś tych warunków nie 
spełnia.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie ograniczenia stosowano już wcześniej, a 
nabywca działki musi liczyć się z karami umownymi. 

 Naczelnik Wydziału GN Elżbieta Sokołowska przekazała, że wydział czuwa nad upływającymi 
terminami.  

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał się co dzieje się w przypadkach losowych.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że w zarządzeniu takie szczególne 

przypadki również zostały określone. 
 Radny Michał Woś zapytał czy Prezydent Miasta podtrzymuje swoją deklarację, że nie będzie w

tym przypadku przekształcał prawa użytkowania wieczystego na własność.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że w zarządzeniu zapisano, że użytkownik 

wieczysty może ubiegać się o przekształcenie na własność po zakończeniu budowy, nie 
wcześniej niż po upływie trzech lat od nabycia prawa.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Rada Miasta będzie mogła odmówić 
przekształcenia. 

 Radny Michał Fita przekazał, że była również propozycja wydłużenia okresu do ubieganie się o 
przekształcenie na własność.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że wówczas musiano by wydłużyć ten 
okres wszystkim, a na komisji wskazywano, że chodzi głównie o developerów.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że szczegóły muszą zostać zawarte w zarządzeniu 
gdyż Rada Miasta nie ma kompetencji do określania warunków sprzedaży. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.         

Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/127/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy
            ulicy 1-go Maja.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.     

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XI/128/2015 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyboru ławników.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przed wysłuchaniem stanowiska Zespołu ds. 
ławników należy powołać Komisję Skrutacyjną, która przeprowadzi niezbędne w tym zakresie 
głosowania tajne.

 Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zgłoszono kandydatury radnych: Tomasza Cofały, Leona 
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Fiołki i Michała Woś. Zgłoszeni radni wyraził zgodę. 
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy skład Komisji 
Skrutacyjnej.
 Radny Michał Woś przedstawił radnym stanowisko Zespołu ds. przedstawienia Radzie Miasta 

opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników z dnia 5 października 2015 r., które stanowi zał.
Nr 20  do protokołu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił  Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się i wybór 
przewodniczącego, a także o przygotowanie niezbędnych kart do głosowania. Na ten czas 
ogłosił przerwę w obradach. Przerwa od godz. 1510 do godz. 1525.

 Po przerwie radny Michał Woś Przew. Komisji Skrutacyjnej na podstawie przygotowanego 
regulaminu głosowania tajnego w wyborach ławników do sądów powszechnych – zał. Nr 21, 
przedstawił radnym zasady głosowania. Radni  nie wnosząc uwag, przyjęli te zasady przez 
aklamację. 

 Radny Piotr Klima poprosił aby na przyszłość radni mogli coś więcej dowiedzieć się o 
zgłoszonych kandydatach.

 Przew. Komisji Skrutacyjnej Michał Woś zwrócił uwagę, że zgodnie ze stanowiskiem zespołu 
kandydat na ławnika do Sądu Okręgowego w Gliwicach p. Henryk Piotr Knop na dzień 
dzisiejszy nie spełnia ustawowych wymogów dotyczących wieku.     

 Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania i przeprowadziła głosowanie.
 Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił przerwę w obradach na czas podliczenia głosów. Przerwa 

od godz. 1530 do godz. 1600.  
 Radny Michał Woś Przew. Komisji Skrutacyjnej przedstawił protokoły z wynikami głosowań w 

sprawie wyboru ławników:
 w głosowaniu tajnym w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach 

udział wzięło 23 radnych, nie stwierdzono kart nieważnych. Komisja Skrutacyjna stwierdza 
że na ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach zostali wybrani Pani Stanisława 
Potaczek i Pan Grzegorz Piotr Urbas. 
Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. Nr 22 do protokołu. 

 w głosowaniu tajnym w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rybniku do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy udział wzięło 23 radnych, nie stwierdzono kart
nieważnych. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na ławników do Sądu Rejonowego w 
Rybniku do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy zostali wybrani: Pani Danuta 
Agnieszka Miensopust, Pan Jan Niklewicz i Pani Irena Bernadeta Procek. 
Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

 w głosowaniu tajnym w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Raciborzu 
udział wzięło 23 radnych, kart nieważnych nie stwierdzono, liczba głosów ważnych 22, 
liczba głosów nieważnych 1. Komisja Skrutacyjna stwierdza że na ławników do Sądu 
Rejonowego w Raciborzu zostali wybrani: Pani Elżbieta Jadwiga Komor, Pani Helena 
Elżbieta Kozdra, Pani Kinga Anna Stabla, Pan Janusz Henryk Grądalski, Pani Stanisława 
Szczepanek, Pani Jolanta Grażyna Żurek, Pani Krystyna Elżbieta Rudzińska, Pan Krystian 
Jerzy Pietrzykowski, Pani Joanna Stanisława Jarosz i Pani Urszula Matysek. Jednocześnie 
Komisja Skrutacyjna stwierdza, że trzech kandydatów: Pani Bogumiła Julia Dobrowolska, 
Pani Beata Anna Mros – Jaszewska i Pani Teresa Stefania Szukalska otrzymało równą liczbę
głosów uprawniająca do uzyskania ostatniego mandatu ławnika więc musi zostać 
przeprowadzone dodatkowe głosowanie.
Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

 Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania i przeprowadziła dodatkowe głosowanie.
 Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił przerwę w obradach na czas podliczenia głosów. Przerwa 

od godz. 1605 do godz. 1610.  
 Radny Michał Woś Przew. Komisji Skrutacyjnej przedstawił protokół z wynikami dodatkowego
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głosowaniu tajnego w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w  Raciborzu.                  
W głosowaniu  udział wzięło 23 radnych, kart nieważnych nie stwierdzono. Komisja 
Skrutacyjna stwierdza że na ławnika do Sądu Rejonowego w Raciborzu została wybrana Pani 
Beata Anna Mros – Jaszewska.

Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. Nr 25 do protokołu.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie uzupełnioną treść uchwały w sprawie 

wyboru ławników.     
Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie za przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XI/129/2015 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy
            Społecznej w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.     

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XI/130/2015 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 15. Analiza sprawy wiatraków, które mają zostać postawione w okolicznych
             miejscowościach.

 Radny Piotr Klima na początku wystąpienia zaprosił radnych na spotkanie jakie w sprawie 
wiatraków zostanie zorganizowane w dniu 17 listopada br. na Zamku Raciborskim. Następnie 
wskazał, że mimo tego, że wiatraki te nie powstają w Raciborzu, to jednak dzielnice Sudół czy 
Studzienna są od nich oddalone zaledwie kilka kilometrów. Dodał, że wiatraki są szkodliwe dla
zdrowia ludzi oraz dla środowiska. Ziemia na której stają wiatraki musi zostać poddana 
odrolnieniu. Rolnicy wiążą się 30 letnimi niekorzystnymi umowami z inwestorami.  Wiatraki 
są więc inwestycją korzystną ale tylko dla inwestora. Uznał więc, że stawianie wiatraków na 
Ziemi Raciborskiej, jednych z najlepszych gruntów jest po prostu zbrodnią. Dodał, że jego 
zdaniem przy okazji łamanych jest wiele przepisów. Wskazał, że na dzień dzisiejszy Starostwo 
wydało 61 zgód na wiatraki. Dodał, że w tej sprawie odbyło się już jedno spotkanie na Zamku 
Raciborskim w dniu 21 października br. niestety z udziałem tylko garstki radnych przy braku 
władzy wykonawczej i urzędników. Wskazał, że w internecie można znaleźć wiele informacji o
wpływie wiatraków na zdrowie i życie ludzi mieszkających w najbliższej od nich odległości. 
Dodał, że takie spotkanie odbyło się już też w Bojanowie i główny zarzut mieszkańców do 
władz, to brak dostępu do informacji. Dalej przekazał, że mieszkańcy chcą na początek 
wstrzymania tych inwestycji.  Uznał, że mieszkańcom Wojnowic należy pomóc. Następnie 
przekazał, że wcześniej wystąpił z propozycją zorganizowania nadzwyczajnej sesji z udziałem 
radnych Gminy Krzanowice, Miasta Raciborza oraz Powiatu Raciborskiego. Dodał, że z 
przekazanej odpowiedzi wynika, że to integralna sprawa Gminy Krzanowice i dlatego do tej 
wspólnej nadzwyczajnej sesji nie dojdzie. Niemniej uznał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby 
radni Rady Miasta i Rady Powiatu spotkali się tym bardziej, że od początku kadencji minął już 
rok, a takiego spotkania jeszcze nie było. Na koniec jeszcze raz zaprosił radnych na spotkanie 
w dniu 17 listopada br., a Prezydenta Miasta o wsparcie logistyczne i finansowe tego 
przedsięwzięcia. Wskazał również, że to  mieszkańcy będą rozliczać radnych z podjętych 
decyzji. 
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w zakresie wiatraków jego poglądy są zbieżne z 
poglądami radnego Piotra Klimy. Wskazał, że wcześniejsza sprawa dotycząca Ocic odbywała 
się głównie poprzez wymianę zdań w mediach i związana było z próba lokalizacji wiatraków w
obrębie Kornicy w Gminie Pietrowice Wielkie. Wówczas wskazywano, że odległość od 
domostw nie powinna być mniejsza niż 3 km. Dodał, że wtedy formalnie protestu nie było, nie 
podjęto też wówczas próby wpisania do planu zagospodarowania przestrzennego zapisów 
pozwalających na lokalizację wiatraków w konkretnej odległości od zabudowań, tak jak 
uczyniono to w innych gminach. Wskazał, że wiążące decyzje w tym względzie podejmują 
rady gmin. Dodał, że osobiście jest zdziwiony tym, że na Ziemi Raciborskiej powstają wiatraki 
skoro z danych statystycznych wynika, że na tych ziemiach wieją słabe wiatry, w granicach 2,5 
m/s. Dalej wskazał, że nie odmawia nikomu prawa do protestu jednakże jako samorząd nie 
można wtrącać się w suwerenne decyzje innych samorządów, o ile rzeczywiście nie narusza to  
interesu naszej gminy i jej mieszkańców. Wskazał, że w tym przypadków ani organ 
wykonawczy ani uchwałodawczy nie posiada żadnych skutecznych instrumentów prawnych. 
Uznał też, że trudno będzie sfinansować działania związane z tymi protestami skoro nie są to 
działania własne miasta. Dalej wskazał, że miasto nastawia się na odnawialne źródła energii ale
jest to głównie fotowoltanika i solary.  Przekazał, że zgodnie ze stanowiskiem Gminy 
Krzanowice jest ich problem, z którym muszą się zmierzyć, również w kontekście 
komunikowania się z mieszkańcami. Dodał, że jest to w tym względzie również nauka dla nas. 
Wskazał, że trudno będzie w tym temacie organizować wspólne spotkania rad, niemniej 
spotkania grupy inicjatywnej są spotkaniami otwartymi i każdy kto będzie miał na to ochotę 
może w nich wziąć udział.        

 Radny Michał Woś przekazał, że samorząd ma wpływ na takie sprawy poprzez plan 
zagospodarowania przestrzennego.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że gdy chodzi o wpływ na inną gminę to tylko w 
formie niewiążącej opinii.  

 Radny Piotr Klima ponowił wniosek o zorganizowanie wspólnego spotkania radnych Rady 
Miasta z radnymi Rady Powiatu, tak aby przyjąć wspólny apel w zakresie wiatraków. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że pozwolenia na budowę zostały już wydane i teraz 
w zakresie wstrzymania prac władny jest tylko Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego, 
ani Starosta ani Prezydent, tym bardzie i obie rady nie mają w tym względzie kompetencji. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że inwestor może wycofać się gdy otrzyma odszkodowanie.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wypłaty takiego odszkodowania na pewno nie 

będzie deklarowało Miasto Racibórz.
 Radny Piotr Klima uznał, że nawet dla samej dyskusji warto aby obie rady się spotkały.
 Radny Marek Rapnicki wskazał, że przed tygodniem była okazja do pierwszego takiego 

spotkania w sprawie szpitala. Oceniając przebieg tamtego spotkania przekazał, że jest pesymistą
gdy chodzi o zorganizowanie kolejnego.

 Radny Piotr Klima uznał, ze sprawa ta  inaczej by wyglądała gdyby nas dotyczyła. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że przede wszystkim należy odpowiedzieć na pytanie 

czy to narusza suwerenne interesy miasta.
 Radny Jan Wiecha wskazał, że ważna w tym względzie jest nauka, tak aby w przyszłości 

wiatraki nie powstały w innych dziwnych miejscach. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o woli zorganizowania spotkania 

radnych Rady Miasta z radnymi Rady Powiatu w zakresie farm wiatrowych.   
Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek.
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Ad 16. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił informacje z analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych za 2014 r. zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym, które stanowią – 
zał. Nr 28 i 31 do protokołu.

Ad 17. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że w miesiącu listopadzie dyżury radnych w 
wyznaczonych miejscach wyjątkowo odbędą się w drugi poniedziałek miesiąca tj. w dniu 9 
listopada br.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że z uwagi na III  Międzynarodową Galę Filary 
Ziemi Raciborskiej i 25 lecie Raciborskiej Izby Gospodarczej, nie będzie mógł być obecny do 
końca sesji więc odpowiedzi  na interpelacje radnych zostaną udzielone na piśmie. 

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie dwóch nieświecących lamp na osiedlu Eden (ul. Dąbrowskiego),
2) w sprawie przekazywania radnym najświeższych informacji w formie biuletynu mailowego,
3) w sprawie przekazywania radnym przy okazji informacji Prezydent Miasta o działaniach 

między sesjami również informacji o spotkaniach zaplanowanych na najbliższy okres,
4) w sprawie propozycji nazwania skweru na rogu ulicy Warszawskiej i Wczasowej, wokół 

którego toczy się dyskusja  w związku z planowana wycinką tam drzew, imieniem księdza 
proboszcza Alojzego Jurczyka, 

5) w sprawie uporządkowania reklam w mieście, uznając, że powinna zostać przygotowana  
metoda na wyeliminowanie nieestetycznych reklam,

6) w sprawie koordynowania wszelkich imprez w mieście, tak aby się nie nakładały, poprzez 
prowadzenie kalendarza,

7) w sprawie obchodów Święta Odzyskania Niepodległości w dniu 11 listopada 2015 r., 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że scenariusz obchodów tego święta nie 

zmienia się od wielu już lat i nie ma do niego zastrzeżeń.
8) w sprawie wysłania listów gratulacyjnych do nowych posłów reprezentujących Ziemię 

Raciborską w Sejmie RP,
9) w sprawie remontu ul Sienkiewicza zapytał, czy ulica ta jest przygotowywana w 

wystarczającej szerokości mając na uwadze dojazd do stacji krwiodawstwa specjalnego 
autobusu,

10)  w sprawie oznakowania propozycji objazdu ul. Piaskową i wprowadzenia zmiany 
organizacji ruchu na skrzyżowaniu pod wiaduktem przy dworcu PKP na czas remontu ul. 
Bosackiej,

11)  zwrócił uwagę, że siłownię na świeżym powietrzu przy ul. Warszawskiej wykonano dla 
dorosłych kosztem wcześniejszych huśtawek i piaskownicy dla małych dzieci. Uznał, że 
tego typu rzeczy należy łączyć, a nie zastępować.  

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 32 :
1) w sprawie protestu mieszkańców Markowic dotyczącego sprzedaży budynku, w którym 

mieści się przychodnia lekarska,
2) w sprawie nawiązania  współpracy z Polską Agencją Informacji i Inwestycji Zagranicznych 

S.A. w Warszawie celem pozyskania inwestorów dla terenu po byłej cukrowni,
3) w sprawie wpisania do budżetu miasta na 2016 rok inwestycji związanej z budową chodnika

od ulicy Gliwickiej wzdłuż ul. Odrodzenia do granicy z Raszczycami przy DW 923,
4) w sprawie podjęcia działań w sprawie mobbingu o podłożu religijnym skierowanym przez 
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naczelnika WEKS Roberta Myśliwego na dyrektora G3 Norberta Mika,
5) poza pisemnymi interpelacjami wskazał na artykuł Nowin Raciborskich z dnia 27 

października 2015 r. pt. „Czym rada bogata” odnoszący się do oszczędności wykazanych 
przez radnych w oświadczeniach majątkowych, w których radni przedsiębiorcy wliczają 
również zobowiązania finansowe tzw. kredyty kupieckie. W imieniu radnych zaapelował o 
sprostowanie do podanych w artykule danych, zwłaszcza tych dotyczących przedsiębiorców.

 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił i przedłożył do protokołu następujące zapytania i 
interpelacje – zał. Nr 33 (pkt. 1 - 3):
1) w sprawie przygotowania zestawienia kosztów zatrudnienia obsługi technicznej przedszkoli 

publicznych podległych urzędowi miasta,
2) w sprawie zamontowania lustra drogowego na wysokości wyjazdu z ul. Pomnikowej na ul. 

M.Curie – Sklodowskiej przy budynku nr 20,
3) w sprawie naprawy dojazdu do posesji z 60 garażami wzdłuż ul. Dąbrowszczaków,  
4) odnosząc się do informacji Prezydenta Miasta do święta SGL Carbon poprosił o informacje 

czy wiadomo urzędowi coś o sprzedaży albo zamiarze sprzedaży części akcji spółki przez 
jej właścicielkę, 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że nie posiada w tym zakresie informacji.

5) w odniesieniu do informacji z ostatniej Rady Powiatu, gdzie Starosta mówił o zagrożeniach 
dla inwestycji pn. Regionalna Droga Racibórz Pszczyna poprosił o przedstawienie radnym 
bieżących informacji na temat tej inwestycji wraz z przedstawieniem alternatywnych 
rozwiązań,  

6) w sprawie przedstawienia informacji nas temat poczynionych w ostatnim okresie działań w 
zakresie problemu wód gruntowych na Nowych Zagrodach. 

 Radny Michał Woś przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 34:
1) w sprawie przedstawienia informacji na temat budowy Drogi Regionalnej Racibórz – 

Pszczyna,
2) w sprawie potrzeby monitorowania sposobu prowadzenia remontu ulicy Bosackiej w 

związku ze zgłoszeniami płynącymi ze strony mieszkańców o utrudnieniach w komunikacji 
pieszej,

3) w sprawie przyjmowania uchodźców przekazał, że media podały błędną informację, że to 
radni zgodzili się na przyjęcie uchodźców, a tak naprawdę to nie podjęto w tym względzie 
żadnej uchwały. Dodatkowo zapytał Prezydenta Miasta czy nie widzi zagrożeń związanych 
z deklaracją przyjęcia jednej rodziny skoro tylko nieliczne gminy zdecydowały się na 
przyjęcie uchodźców i czy nie będzie później tak, że tym właśnie gminom będzie 
zaproponowane przyjęcie większej ilości rodzin,

4) w sprawie sposobu zorganizowania spotkania z dyrektorem Szpitala Rejonowego w 
Raciborzu, w związku z nie wpuszczenie na spotkanie związków zawodowych oraz 
pracowników szpitala przekazał, że ma świadomość, że Prezydent Miasta nie był jego 
organizatorem, choć z wysłanego do radnych zaproszenie wynikało inaczej. Dalej uznał, że 
deklaracja Prezydenta Miasta, o tym, że gdyby to on decydował o wpuszczeniu 
pracowników to by to uczynił, była niedostateczna,

5) w sprawie programu budowy instalacji do street workoutu w szkołach, których organem 
prowadzącym jest miasto Racibórz

6) w sprawie wyposażenia wyremontowanej kaplicy zamkowej i powrotu do niej zabytkowych
organów oraz przywrócenia jej funkcji sakralnej,

7) w sprawie komunikacji PKP w naszym mieście zwrócił się z prośbą o interwencję 
Prezydenta Miasta w zakresie poszerzenia obsługi kasowej o bilety wszystkich 
przewoźników, 

8) w sprawie budowy parkingu przy ul. Cecylii,
9) w sprawie remontu ul. Segeta w Raciborzu,
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10)w sprawie remontu ul. Goduli w Raciborzu,
11)w sprawie remontu ul. Przejazdowej w Raciborzu,
12)w sprawie remontu ul. Rudzkiej w Raciborzu,
13)w sprawie remontu chodnika przy ul. Przejazdowej w Raciborzu,
14)w sprawie budowy sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy ul. Siwonia
15) zapytanie o miejski plan zagospodarowania przestrzennego w Raciborzu w odniesieniu do 

zapisów o odległości ferm wiatrowych od zabudowań.     
 Radny Leon Fiołka przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 35:

1) w sprawie problemu z parkowaniem w centrum Brzezia,
2) w sprawie ustawienia kontenera na ul. Strażackiej po to by można było do niego wsypywać 

spadające liście dębów, 
3) w sprawie informacji z czym związane są wyznaczone terminy wykonania pomiarów 

geodezyjnych, o których są informowani mieszkańcy Brzezia, czy przypadkiem nie zmieniła
się koncepcja Regionalnej Drogi Racibórz – Pszczyna.  Zapytał również na jakim etapie jest
dokumentacja budowlana drogi, gdyż zgodnie z harmonogramem ma być gotowa na koniec 
października oraz podobnie na jakim etapie jest uzyskanie decyzji środowiskowej,

4) w sprawie opracowania i wdrożenia programu umożliwiającego nawadnianie raciborskich 
boisk piłkarskich,

5) w sprawie widocznego oflagowania okolic pomnika w Brzeziu w okresie Święta 
Niepodległości.  

 Radny Witold Ostrowicz zgłosił wniosek o rozważenie wdrożenia programu profilaktycznego 
szczepień dzieci zamieszkałych w gminie Racibórz przeciwko zakażeniom pneumokokowym 
oraz o pokrycie kosztów związanych z ewentualnym wdrożeniem programu szczepień – zał. Nr
36.

 Radny Wiesław Szczygielski odnosząc się do niedawnego spotkania radnych z dyrektorem 
Szpitala Rejonowego oraz informacji o wielkości pomocy finansowej udzielanej przez miasto 
Racibórz szpitalowi w ostatnich latach przedstawił propozycję nie umarzania w przyszłym roku 
szpitalowi zobowiązań z tytułu podatku od nieruchomości, a środki te przeznaczyć na bezpłatne 
badania skierowane tylko dla mieszkańców Raciborza – zał. Nr 37. 

 Radny Andrzej Rosół zgłosił propozycje zreformowania działającego w mieście Liceum 
Plastycznego i uruchomienie Zespołu Szkół Artystycznych, w skład którego wchodziłoby 
Liceum Plastyczne i Liceum Muzyczne. 

 Radny Michał Fita przedstawił i przedłożył do protokołu następujące zapytania i interpelacje – 
zał. Nr 38:
1) w sprawie szerokiego spojrzenia na miejscowy plan  zagospodarowania przestrzennego 

miasta i powołania zespołu w celu opracowania wspólnej koncepcji niezbędnych zmian 
dających szansę na rozwój przedsiębiorczości,

2) w sprawie odniesienia się do planowanych przekształceń Zakładu Diagnostyki i Terapii 
raciborskiego szpitala,

3) w sprawie dysponowania przez PK obiektami, które można by było wynajmować na hale 
produkcyjne dla małych i średnich przedsiębiorstw, chcących rozpocząć działalność 
produkcyjną na terenie miasta,

4) w nawiązaniu do wystąpienia radnego Franciszka Mandrysz podczas sesji poprosił o 
ujawnienie korespondencji Nacz. WEKS do dyrektora G3 i wyjaśnienie sprawy mobbingu 
na tle religijnym. 

 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 39:
1) w sprawie udrożnienia parkingu parkingu przy Szkole Podstawowej Nr 15,
2) w sprawie likwidacji zapadliska w jezdni ul. Pastora Michejdy przy salonie fryzjerskim,
3) w sprawie wydłużenia czasu świecenia zielonego światła na przejściu dla pieszych przy 
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Szkole Podstawowej Nr 4 oraz na skrzyżowaniu ulic Drzymały, Podwale, Mickiewicza. 
 Radny Leszek Szczasny przedłożył do protokołu następujące interpelacje  – zał. Nr 40:

1) w sprawie słupów ogłoszeniowych w mieście,
2) w sprawie rowerów na ul. Reymonta,
3) w sprawie krzewów i małej roślinności na skwerach,
4) w sprawie standardów rowerowych,
5) w sprawie pozyskania zewnętrznych funduszy na inwestycje rowerowe.

Ad 18. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji, 
godz. 1745.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Henryk Mainusz
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